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Svenska Specialklubben för Engels Bulldogg 
SKKs Avelskommitté 
 

Utdrag ur justerat protokoll vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Centralstyrelsen den 12 juni 2024. 
___________________________________________________________________ 
 

§ 85 Avelskommittén, AK 

 Protokollsutdrag AK § 58 b/2024. Hälsoprogram, Införande av ny nivå av 
hälsoprogrammet för RFG-Scheme 
Fanns förslag från AK att införa hälsoprogram för RFG-Scheme rörande 
raserna engelsk bulldogg, fransk bulldogg och mops på nivå 2 från och med 
1 januari 2025. Nivå 2 innebär att vid registrering av valpkull ska 
föräldradjuren ha officiellt RFG-Scheme resultat. 
 
Fanns även statistik över kullar registrerade från och med 2023 till och med 
27 maj 2024 av aktuella raser och hur stor andel av dessa där båda, det ena 
eller inget av föräldradjurens genomfört RFG-Scheme undersökning. 
 

2023-01-01 till 2024-05-27 
Engelsk 
bulldogg 

Fransk 
bulldogg Mops 

Antal kullar totalt 20 187 121 

Andel kullar med båda föräldrarna RFG-S 
undersökta 10 % 12,3 % 1,6 % 

Andel kullar men en RFG-S undersökt 
förälder 25 % 24,1 % 20,7 % 

Andel kullar med ingen förälder RFG-S 
undersökt 65 % 63,6 % 77,7 % 

 
Vidare fanns skrivelser från Svenska Dvärghundklubben och Mopsorden 
angående införande av nivå 2 på hälsoprogram för RFG-Scheme. 
 
Hälsades Svenska Dvärghundklubbens representant Moa Persson 
välkommen till mötet. 
 
Redogjordes för Svenska Dvärghundklubbens syn på det arbete som 
bedrivits kring de brakycefala raserna och de konsekvenser som klubben 
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kan se av ett införande av hälsoprogram för RFG-Scheme på nivå 2 för 
berörda raser. 
 
CS tackade Svenska Dvärghundklubbens representant för informationen. 
 
AKs förslag att införa nivå 2 på hälsoprogram för RFG-Scheme är baserat på 
det inriktningsbeslut som CS tog i januari 2023 om att införa hälsoprogram 
på nivå 2 för de tre fokusraserna avseende RFG-Scheme fr o m 1 januari 
2025.  
Beslutet togs med ett förbehåll att om minst 80 % av föräldradjuren till 
kullar i respektive ras registrerade under 1 juli 2023 till 30 juni 2024 är 
testade, skulle en förlängning av hälsoprogrammet på nivå 1 för raserna 
komma i fråga under ytterligare en period.  
CS hänvisade då till den allmänna debatten om hälsan hos våra rashundar 
och risk för trovärdighetsproblem för SKK och såg behovet av att snabba på 
processen med att testa avelsdjur inom de tre fokusraserna för att förbättra 
deras hälsa. 
Utifrån redovisad statistik för antal registrerade kullar där föräldradjuren är 
undersökta noterades att det inte är i närheten av att uppnå minst 80 %, 
detta trots berörda special- och rasklubbars stora insatser. 
 
Diskuterades på vilket sätt dialog har förts med berörda klubbar. Under 
2023 var det dåvarande Arbetsgruppen för rashundars sundhet som 
ansvarade för dialogen med klubbarna. I den nya Arbetsgruppen för 
rashundars sundhet som började verka i mars 2024 är Svenska 
Dvärghundklubben representerad av Christel Persson Pinon. 
Frågan om hälsoprogram för RFG-Scheme har diskuterats sen det infördes 
och det kan noteras att övriga nordiska länder redan infört hälsoprogram på 
nivå 2.  
 
CS uttalade vikten att löpande föra en konstruktiv dialog med berörda 
special- och rasklubbar och behovet av att samordna hanteringen av RFG-
Scheme inom NKU. Även vikten av att nå hundägare av aktuella raser som 
inte är medlemmar i special- och rasklubbar poängterades. 
 
Arbetsgruppen för rashundars sundhet har i enlighet med beslut CS § 5 
e/2024 att under 2024 ta fram förslag på de konkreta åtgärder som krävs 
för att de prioriterade områdena i den av Kennelfullmäktige godkända 
programförklaringen ska uppnås. Detta ska ske med stöd i den kunskap som 
erhållits från den forskning som finns tillgänglig. 
 
Beslut om hälsoprogram, som ligger inom AKs ansvarsområde, ska tas minst 
6 månader innan ikraftträdande för att det ska vara möjligt att nå ut med 
informationen till alla berörda. 
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Diskuterades avvägningen mellan att berörda specialklubbar ska vara eniga 
med CS i beslut om införande av högre nivå av hälsoprogram kontra vikten 
av att avel som bedrivs inom SKK följer svensk djurskyddslagstiftning utifrån 
de uttolkningar från domstol som finns. 
 
Utifrån att enighet inte kunde uppnås genomfördes votering som utföll 
enligt nedan: 
 
Godkänna AKs förslag:   6 röster 
 
Avslå AKs förslag:   3 röster 
 
CS beslutade att godkänna AK förslag att införa hälsoprogram för RFG-
Scheme rörande raserna engelsk bulldogg, fransk bulldogg och mops på 
nivå 2 från och med 1 januari 2025. 
 
Eva Liljekvist-Borg, Bo Skalin och Thommy Sundell reserverade sig mot 
beslutet, se bilaga 1 & 2. 
 
Anneli Hultman anmälde avvikande mening, se bilaga 3. 

_______________________________________________________________________ 
 
cc MopsOrden 
 
Bilaga 1-3 
 
 
 
Med vänlig hälsning 
Svenska Kennelklubben 
 
 
 
Kjell Svensson 
Sekreterare SKK Centralstyrelse 
e.u. 
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Bilaga 1 

§ 85 a Avelskommittén, AK 

Protokollsutdrag AK § 58 b/2024. Hälsoprogram, Införande av ny nivå av 
hälsoprogrammet för RFG-Scheme 

Reserverar mig mot beslutet med hänvisning till att detta beslut inte överensstämmer 
med min uppfattning om KFs intentioner som för mig innebär att CS i god anda ska 
samarbeta med ras- och specialklubbar, och därmed stödja dom i deras arbete. 

 
Eva Liljekvist-Borg  Bo Skalin 
 
 
 
Bilaga 2 

§ 85 a Avelskommittén, AK 

Protokollsutdrag AK § 58 b/2024. Hälsoprogram, Införande av ny nivå av 
hälsoprogrammet för RFG-Scheme 
 
Jag reserverar mig mot att införa en ny nivå för RFG-Scheme mot bakgrund av att 
otillräcklig dialog har förts med berörda rasklubbar innan förslaget redovisas för CS. 
En modern organisation bör vinnlägga sig om att söka skapa samförstånd i avelsfrågor 
inom hela organisationen. 
 
Thommy Sundell 
 
 
 
 
Bilaga 3 
 

§ 85 a Avelskommittén, AK 

Protokollsutdrag AK § 58 b/2024. Hälsoprogram, Införande av ny nivå av 
hälsoprogrammet för RFG-Scheme 
Anneli Hultman, suppleant, anmäler avvikande mening och stöder reservationer från 
Eva Liljekvist-Borg, Bo Skalin och Thommy Sundell. 
 
 


